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               5 november 2015  

Voorzitter, 

Vorig jaar stonden de Algemene Beschouwingen nog volop in het teken van de bestuurlijke transitie 

van de zorg naar de gemeenten en de financiële crisis waarvan de verwachtingen waren dat onze 

economie langzaam uit de recessie zou komen. 

Echter dit jaar heeft ons land en heel Europa te maken met een geheel andere crisis, die van het 

vluchtelingenvraagstuk. Deze problematiek raakt onze maatschappij ingrijpend. De meningen zijn 

verdeeld over wat we in Nederland kunnen en moeten doen, het contrast tussen uitersten is groot. 

Denk maar even terug aan die protesten onlangs in de Beverwaard, waar Rotterdam op steenworp 

afstand van onze gemeentegrens een AZC laat neerzetten. De emoties laaiden zéér hoog op en van 

rationeel denken was daar die avond geen sprake. Overigens was Leefbaar Ridderkerk zéér 

teleurgesteld over de wijze van communiceren tijdens dit traject. We hebben allemaal het hoofd vol 

van participatie, en hier is werkelijk op het allerlaatste moment iets doorgedrukt……….zonder enkele 

betrokkenheid. Het participatietraject heeft hierin gefaald. Het gevolg is dat er voortdurend 

protestacties en actiegroepen worden geformeerd. 

Aan de éne kant zijn er mensen die alles willen doen om de vluchtelingen te helpen terwijl anderen het 

liefst eigenhandig een hek bij de grens zouden willen plaatsen. Die verdeeldheid leidt tot felle 

discussies niet alleen onder inwoners maar ook in de gemeenteraden. Zelfs wethouders en 

raadsleden worden in den lande bedreigd. Spreken en luisteren zijn de kern van de democratie. 

Wij hebben de portefeuillehouder met klem verzocht de belangen van vooral de Ridderkerkers uit het 

naastgelegen Bolnes in ogen schouw te nemen door goed met Rotterdam en het COA in contact te 

treden. 

Duidelijk is ook dat de rol van de overheid in Nederland verandert. Een probleemoplossende overheid 

is niet meer van deze tijd. Er wordt een groter beroep gedaan op de verantwoordelijkheid van alle 

inwoners. Ongelimiteerd aanbod van zorg op tal van gebieden zal plaats moeten maken voor 

maatwerk.  

De bestuurlijke transitie van de zorg naar gemeenten is per 1 januari 2015 overgegaan. Dit was voor 

onze gemeente geen gemakkelijk proces. De transformatie moest óók plaatsvinden in de werkrelatie 

tussen gemeenten en zorgaanbieders, waarbij het welbevinden van cliënten voorop staat. Er is veel 

druk gelegd op de ambtelijke organisatie, de eerste helft van 2015 heeft de zorg continuïteit en de 

borging van bestaande structuren centraal gestaan. Langzaam maar zeker ontstaat beter inzicht op 

mogelijke ontwikkelingen en komen de eerste gegevens beschikbaar die financieel en zorginhoudelijk 

daadwerkelijk een beeld geven van de stand van zaken. 

Complimenten voor het College en de wethouder Financiën die in gezamenlijkheid ervoor gezorgd 

hebben dat de begroting van Ridderkerk op orde is en er wederom sprake is van een solide financieel 

beleid. We kunnen duidelijk wederom stellen dat Ridderkerk t.o.v. andere gemeentes in Nederland 

een financieel gezonde gemeente is.   

Veiligheid  

Leefbaar Ridderkerk heeft Buurtpreventie hoog in het vaandel staan, Zij zijn onze extra ogen en oren 

in de wijken. Meldingen worden door gegeven aan gemeente en politie. Hiervoor zouden zij een vast 

aanspreekpunt hebben. Echter blijkt in de praktijk dat dit niet geheel naar behoren werkt. 

Terugkoppeling van de gedane meldingen gebeurd niet of nauwelijks. Onderlinge communicatie is van 

groot belang een woord van dank aan alle inwoners van Ridderkerk die actief zijn in de buurtpreventie 

en ervoor zorgen dat onze wijken veiliger worden. Whats-app groepen en buurt-alert op dit terrein zijn 

inmiddels niet meer weg te denken in de wereld van de social media. 
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Leefbaar Ridderkerk blijft zich sterk maken voor het bestrijden van overlast van hangjongeren, zo 

hebben we het afgelopen jaar aandacht gevraagd voor het Huygensplantsoen, Slikkerveer bij het 

wijkvoorzieningencentrum en recentelijk overlast onder de Drievliethal. Hangjongeren moeten kunnen 

hangen c.q. chillen, maar wel op een dusdanige wijze dat zij geen overlast voor de omgeving 

veroorzaken. Aandacht is niet genoeg maar zal altijd nodig blijven. Ook dit jaar zal dit punt op onze 

agenda blijven staan zeker gezien de recente incidenten en het feit dat de donkere dagen er weer aan 

komen. 

Bedrijventerreinen en Buitenruimte   

Ridderkerk  “Schoon, heel en veilig”  is nog steeds een actueel thema. De buitenruimte dient schoon 

heel en veilig te worden onderhouden. Zwerfafval is ergernis nummer 1. Leefbaar Ridderkerk doet 

ieder jaar actief mee om de buitenruimte eens goed onder handen te nemen. Onvoorstelbaar wat je 

zo al in een paar uur aan zwerfafval bij één sprokkelt. Hier ligt ook zeker een taak bij de bewoners om 

zich verantwoordelijk te voelen voor hun woon – en leefomgeving. 

Vorige week werden er nog 3 mannen betrapt die massaal groen uit de plantsoenen “snoeiden” en dit 

waarschijnlijk als kerstgroen op de markt wilde brengen. Waar zijn onze waarden en normen gebleven 

en waar zijn onze toezichthouders op dat moment ? 

Het handhaven op bedrijventerreinen daarvan is Leefbaar Ridderkerk ook een voorstander, 

ongewenste situaties als belemmerde begroeiing, het deponeren van grof afval en zwervende pallets 

zorgen voor verpaupering. 

De recreatiegebieden zijn voor de inwoners van onze gemeente uitstekende gebieden om vanuit de 

waan van de dag te kunnen ontspannen en te verblijven. Na Doncksevelden 2 wordt het meer dan 70 

ha grootte gebied in de crezeé polder tot ontwikkeling gebracht.  

Maatschappij & Zorg 

Voedselbank 

Via allerlei kanalen wordt duidelijk dat er steeds meer Ridderkerkers grote moeite hebben om rond te 

komen. Goede voorlichting, toegankelijke informatie en ondersteuning zijn belangrijk om erger te 

voorkomen. Instanties die financiele problemen signaleren zijn onder andere de voedselbank, 

zorginstellingen, kerken, jeugdzorg, woonvisie onderwijs e.a. 

Door een goede onderlinge samenwerking tussen deze instellingen en de gemeenten kan de juiste 

hulp worden geboden. Alle ondersteuning is er op gericht mensen zo snel mogelijk weer zelfstandig te 

laten functioneren. Dat inmiddels op de gemeente website de link van de voedselbank te vinden is 

doet ons deugd. 

Er is alweer een hele periode voorbij gegaan nadat wij de laatste gegevens over de voedselbank 

Ridderkerk van B&W hebben ontvangen. 

Vragen aan de wethouder:  

Hoeveel voedselpakketten worden er wekelijks verstrekt aan Ridderkerkse cliënten die niet zonder 

deze hulp kunnen. 

Kan de wethouder aangegeven of er een wachtlijst bestaat nu we uit de berichtgeving steeds vaker 

vernemen dat er een groei van mensen is die in financiële problemen komen ? 

Kan de wethouder aangeven of op de uitgifte dag van voedselpakketten er nog steeds iemand van de 

gemeente aanwezig is om mensen met financiële problemen die voedselpakketten afnemen met raad 

en daad te ondersteunen ? 
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De overgrote meerderheid van onze inwoners kan voor zichzelf zorgen en heeft nog energie 

om  anderen te helpen. Talloze vrijwilligers en mantelzorgers vervullen dagelijks en vaak ook ‘s nachts 

een zware taak. We moeten ons wel realiseren dat onze vrijwilligers steeds ouder worden en nieuwe 

vrijwilligers moeilijk te vinden zijn. Van mantelzorgers wordt veel verwacht. Voor jezelf zorgen: Een 

deel van de samenleving kan dat niet, en heeft hulp nodig of vormt een bedreiging voor de 

samenleving. Een ander deel heeft hulp nodig van de samenleving en ziet op allerlei vlakken geen 

uitweg meer. Sommige ouders vormen zelfs een bedreiging voor hun kinderen. De ingrijpende 

bezuinigingsoperatie waar we momenteel voor staan, vormt een ernstige bedreiging voor deze 

groepen. Het komt aan op zelfredzaamheid en fondsen voor maatschappelijke begeleiding worden 

gesaneerd.  In deze tijd is het van groot belang dat we kritisch naar onze uitgaven kijken. Waar zorg 

nodig is, moet zorg beschikbaar zijn. We moeten er zeer alert op zijn dat er geen personen tussen wal 

en schip raken. De informatie die wij vanuit de samenwerking jeugdzorg ontvangen is alweer even 

geleden. 

Vragen aan de wethouder; 

1) Of het “Connect2act” nog steeds lukt om nieuwe vrijwilligers te werven en zo ja hoeveel  

     heeft deze instantie het afgelopen jaar nieuwe vrijwilligers bij gekregen ? 

 

2) Kan de wethouder aangeven hoe vaak er tot op heden aanvraag is gedaan voor de 

     mantelzorg pluim ter waarde van € 75,- ? 

 

3) Kan de wethouder ons informeren over de huidige stand van zaken over de GR Jeugdhulp  

     Rijnmond ? 

 

Met de decentralisatie Jeugdhulp, grijpt onze gemeente de kans om de ondersteuning en zorg voor 

gezinnen en jeugdigen te optimaliseren en adequaat te organiseren. Waarbij we, zeker op het gebied 

van jeugdzorg het versterken van de eigen kracht.  

De gebiedsteams; krijgen langzaamaan meer gestalte en komt men steeds meer tot het verlenen van 
(preventieve) hulp. Ook in 2016 zien wij graag dat er laagdrempelige, preventieve hulp vanuit het 
gebiedsteam wordt geboden aan inwoners die dat nodig hebben. De komende periode moet dan ook 
gebruikt worden voor de daadwerkelijke transformatie en doorontwikkeling.  
Natuurlijk zien we graag dat jongeren gezond en veilig kunnen opgroeien, maar indien er hulp nodig 
is, moet dit snel worden geboden.  
 
Leefbaar Ridderkerk ziet graag dat alle jeugdigen in een schoon, heel en vooral veilige omgeving 

kunnen opgroeien. Waarbij ouders de eindverantwoording hebben, maar ook een beroep kunnen 

doen op hun omgeving. Denk aan school, sport en andere maatschappelijke instanties.  

We hopen dat er voor elk kind passende hulp en onderwijs wordt gevonden, zodat er niemand buiten 

de boot valt. De signalen vanuit het werkveld, indien nodig, moeten dan ook snel bij de het college 

terecht komen, zodat er tijdig kan worden bijgestuurd zodat de juiste zorg geboden kan worden en  

om zo ook onnodige extra uitgaven te voorkomen.  

 

Participatie & Communicatie  

Ook dit jaar vragen wij uw aandacht voor dit belangrijke onderwerp. Inwoners van Ridderkerk hebben 

recht op goede voorlichting en informatie. Tijdig informeren en meepraten zijn onderdeel van de ideale 

vorm van participatie. Als voorbeeld het AZC in de Beverwaard. Wetend dat dit een Rotterdamse 

aangelegenheid is zouden wij toch de portefeuillehouder willen verzoeken over dit participatietraject  

met “Rotterdam” in gesprek te gaan en te blijven. 
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De eerste schreden met gebruik van Sociale Media door de gemeente Ridderkerk worden langzaam 

zichtbaar, dit is goed om te zien. Er valt nog een wereld te winnen, zeker in het kader van 

transparantie. Het gebruik van deze media vraagt actie en reactie. Dat is lastig en vraagt een omslag 

in communiceren. Maar dit gaat zeker lukken. 

Waar Leefbaar zich nog steeds grote zorgen om maakt is de bereikbaarheid van ambtenaren via de 

telefooncentrale. 20 minuten wachttijd alvorens de juiste persoon aan de lijn te krijgen is 

onacceptabel. Dit leidt tot grote frustratie bij de inwoners.  

Vraag aan de wethouder: deelt u dit gegeven met ons ? 

Meepraten is belangrijk. Zeker in deze tijd. Op tal van onderwerpen zijn er binnen Ridderkerk 

overlegorganen actief. Gezamenlijk zullen we moeten zoeken naar oplossingen. En alles begint met 

goed luisteren en oor hebben voor problemen van anderen.  

 

Sport & Recreatie 

Sport zowel individueel of via een Sportvereniging is in Ridderkerk een begrip. Er is voor iedereen 

ruimte op zijn of haar favoriete sport te kunnen uitoefenen. Het belang van goede accommodaties 

staan hierbij centraal. De gemeente faciliteert en heeft met de stichting Sport en Welzijn een 

overeenkomst waarin de sport- en welzijnsaccommodaties worden beheerd en geëxploiteerd. Vóór 1 

januari 2016 dient er een nieuwe raamovereenkomst te worden afgesloten. Het verenigingsleven in 

Ridderkerk scoort hoog. Er wordt op alle niveaus geacteerd, van echte breedtesport tot zelfs  

topklasse-voetbal bij RVVH, en ook bij KCR wordt op het overgangsklasse niveau korfbal gespeeld. 

Het sportklimaat in Nederland en ook in Ridderkerk zit in de lift. Iedereen kan meedoen is het motto. 

Begin van dit jaar heeft de raad de kadernota “sport en bewegen” vastgesteld. Wij zijn benieuwd naar 

de effecten van deze nota, welke in het 1
e
 kwartaal van het komende jaar worden geëvalueerd. 

Mensen dienen meer te bewegen en de gemeente zal hiertoe moeten faciliteren. Sport is lifestyle 

geworden, begrijpelijk, het biedt plezier en ontspanning en je hebt er nog wat aan ook. Voor de één is 

het belangrijk de spieren soepel te houden en de ander zoekt vooral gezelligheid en weer een derde 

wil zijn of haar grenzen verleggen. De kracht van sport is dat veel mensen het leuk vinden om te doen 

en om naar te kijken. Daardoor is sport ook een effectief instrument op andere beleidsterreinen, zoals 

maatschappelijke participatie, sociale cohesie, talentontwikkeling, gezondheid en economie. In de 

wijken zijn de openbare speel- en trapveldjes een succes, In Bolnes is het tegenover het WVC 

gelegen kunstgrasveld een schot in de roos. Bijna gaat er geen dag voorbij of er is altijd jeugd aan het 

sporten. 

Tijdens de onlangs gehouden begrotingsmarkt waren tal van sportverenigingen vertegenwoordigd. 

Enkele verenigingen refereerde naar het in het 1
e
 kwartaal van 2016 te verwachten Integraal 

Accommodatie Plan, waarbij dringend werd verzocht de huidige situatie rond de accommodaties hierin 

mee te nemen. 

Bij de voetbalverenigingen is de aanleg van kunstgras van grote waarde, er zijn nimmer afgelastingen 

en de jeugd kan er ook in de schoolvakanties op terecht. 

Vorig jaar is er al gesproken over de aanleg van een tweede kunstgrasveld bij vv Rijsoord, de 

wethouder heeft toen aangegeven dit te laten onderzoeken. Bij de kadernota is een motie raadsbreed 

aangenomen waarin het college wordt verzocht in de uitwerking van het IHP deze wens mee te 

nemen. 
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Vraag aan de wethouder:  

Zijn er nu nog belemmeringen voor de aanleg van een 2
e
 kunstgrasveld in de zomer van 2016 ? 

Het nieuwe clubhuis van alle Ridderkerkse scouts zal zaterdag 7 november worden geopend. Na bijna 

10 jaar van voorbereiding en veel hulp van vrijwilligers is in het Park Ringdijk hun wens uitgekomen. 

 

Woningbouw/Ruimtelijke Ontwikkeling 

Het gaat ook weer beter met de woningmarkt, huizen staan niet meer lange tijd leeg en aan bouw-

projecten in onze gemeenten geen gebrek, centrumplan, het nieuwe zand, de Kuyperhof, park Bolnes, 

en langs de Nieuwe Maas komt een compleet nieuwe woonwijk in oud-hollandse stijl: De Riederwerf 

De bovenstaande programma’s zijn onder andere bedoeld om Ridderkerk als gemeente 

aantrekkelijker te maken. Dit door het centrum van Ridderkerk niet alleen te laten fungeren als plek 

waar inwoners hun dagelijkse boodschappen kunnen doen, maar ook als plek waar ruimte is om 

samen te kunnen komen. De juiste veranderingen in de bebouwing en infrastructuur is omdat de 

gebouwde omgeving een grote invloed heeft op hoe de mens zijn leefomgeving ervaart en dus op hoe 

de mens zich voelt. 

Wij vragen ook aandacht voor een bepaalde groep huurders die zogenaamd scheefwoners zijn. Deze 

groep bestaat vooral uit ouderen die jarenlang in de duurdere eengezinswoningen hebben gewoond 

en daar volgens het rijk uit moeten. Kopen is gelet op de leeftijd vaak niet meer mogelijk. 

Deze mensen zouden graag naar een appartement willen wat past bij hun inkomen en 

levensstandaard. Het ontbreekt nu aan aantrekkelijke drie- vier kamerappartementen in de huurklasse 

tussen € 750 tot € 950,- per maand. Dus vertrekken deze mensen naar omliggende gemeenten zoals 

Barendrecht Rotterdam of H.I. Ambacht. 

Door hierin te kunnen voorzien voorkomen we dat vertrek van hoger opgeleiden zal toenemen. 

Vorig jaar is onze fractie benaderd door een ondernemer die ons een plan presenteerde om 

leegstaande kantoorpanden te transformeren naar betaalbare startersappartementen. Het project 

“Castagne”. Wij vonden dit een uitstekend idee, en moeten dit soort initiatieven koesteren. We moeten 

voorkomen dat strakke strenge regels dit soort projecten vertraagt of zelfs belemmert. Het 

kantoorgebouw aan de kastanjelaan 14-16 staat aan de vooravond van een metamorfose. De 

ontwikkelaar heeft een uniek concept uitgewerkt waarin het bestaande kantoorgebouw wordt 

getransformeerd naar twee moderne appartement blokken. De animo is, gezien de opkomst bij de 

informatiedagen groot. 

Onderwijs 

Leefbaar Ridderkerk is voor goed passend onderwijs op elk niveau en voor iedereen toegankelijk. 

Goed onderwijs is een belangrijke bouwsteen van onze samenleving. Scholen zijn tegenwoordig meer 

dan instellingen voor goed onderwijs. Minder overhead of dure externe begeleiding, maar meer geld 

naar de werkvloer, voor daadwerkelijke hulp voor leerlingen die dat nodig hebben. 

De brede scholen in de wijken zijn ook van groot belang, maar ook de voorziening zelf moet voldoen 

aan de eisen van deze tijd. En tevens te zijn afgestemd met de behoefte op de arbeidsmarkt.  

Controle op Leerplicht en aanpak van vroegtijdige schoolverlaters vinden wij belangrijk indien nodig 

verdient dit extra aandacht. Zie ook het rijksbeleid :”geen jongeren buitenspel” 
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Ook de onderwijshuisvesting speelt daarbij een belangrijke rol, zowel wat efficiënt gebruik van, als de 

staat van de huisvesting zelf betreft.  

VRAAG aan de wethouder:  

Loopt het project nieuwbouw de Bosweide/Fontein volgens schema ? (eind 2016 oplevering) 

Verkeer & Vervoer 

Sinds vorig jaar rijdt er een nieuwe buurtbus lijn 601 tussen Ridderkerk en Barendrecht. De nieuwe 

buslijn is een aanvulling op de bestaande busverbindingen in Ridderkerk. 

Onlangs heeft het college de raad geïnformeerd van de uitkomsten van de 1
e
 jaars evaluatie, rond 

buslijn 601. De algehele conclusie is dat lijn 601 een positieve aanvulling is van het openbaar vervoer 

binnen Ridderkerk. 

Milieu en Duurzaamheid  

De luchtkwaliteit om ons heen vormt dagelijks een bedreiging. Wij realiseren ons dat de invloed op de 

luchtkwaliteit door externe factoren nauwelijks beïnvloedbaar is. Onder de rook van Rotterdam in één 

van de drukst bevolkte gebieden van Europa, omringd door talloze verkeersaders, doen we er alles 

aan om hier invloed op uit te oefenen. Het reduceren van CO2 kan hier een belangrijke bijdrage aan 

leveren, nog deze maand zal het duurzaamheidsprogramma door de raad worden vastgesteld. 

 

Werk & Economie. 

De Economie gaat langzaam de goede kant uit. In Ridderkerk is het afgelopen jaar ingezet op een 

betere en meer ondernemersgerichte aanpak. De samenwerking tussen ondernemers onderling en de 

gemeente als opdrachtgever zal ertoe moeten leiden dat banen behouden blijven en mogelijk tot meer 

banen leidt bij de Ridderkerkse ondernemingen. 

 

Ook de verkoop van grond en ontwikkeling van nieuwe bedrijven op Cornelisland begint te lopen. En 
gelukkig voor de gevraagde grondprijs hetgeen betekend dat de ligging en kwaliteit samen de prijs 
bepalen. Er is op Cornelisland weer tijd voor ondernemen. Wij vertrouwen dat na de definitieve 
procedures er ook snel kan worden begonnen op Nieuw Reijerwaard nu ook in het cluster 
ondernemers naar uitbreiding aan het zoeken zijn.  
Uitbreiding zowel op Cornelisland als op Nieuw Reijerwaard is belangrijk voor de werkgelegenheid van 
onze inwoners. 

Het centrum van Ridderkerk heeft toekomst als regionaal verzorgend winkelcentrum. Dit betekent 

bestendiging van de huidige functie. Het is echter geen vanzelfsprekendheid; er moet hard aan 

gewerkt worden. Behoud en verhoging van de koopkrachtbinding (het percentage aankopen van de 

Ridderkerkse inwoners in de eigen gemeente) is essentieel. 

 

De uitgangspunten zijn in het algemeen goed. Het kernwinkelgebied van Ridderkerk is een flinke 

maat groter dan dat van plaatsen in de omgeving als Barendrecht, Zwijndrecht en Hendrik-Ido- 

Ambacht. Het centrum van Rotterdam heeft als bovenregionaal verzorgend centrum een geheel 

andere positie en aantrekkingskracht. De consument is echter grillig en mobiel, beter geïnformeerd 

en minder gebonden aan vaste patronen dan in het verleden. 

Essentieel is daarom dat het centrum van Ridderkerk zich weet te onderscheiden en een herkenbaar 

profiel en karakter heeft. Leegstaande panden doen hier zeker geen goed aan.  

De gemeente heeft hierbij primair een faciliterende en verbindende rol. Een belangrijk onderdeel van 

de faciliterende rol is om middels ruimtelijk-planologisch beleid de detailhandelsstructuur in stand te 

houden. De verbindende rol komt onder meer tot uiting in het samenbrengen van partijen. 

De belangen zijn groot en er is veel te doen. Dus samen aan de slag ! 
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Leefbaar Ridderkerk is ook content met het gegeven dat voor de realisatie van de Zonnepanelen op 

de Fakkel ook Ridderkerkse bedrijven vanuit de sector kunnen inschrijven op de aanbesteding 

hiervan. 

 

 

BAR-samenwerking 
 
Het eerste jaar is er veel kritiek geweest over de bereikbaarheid van de gemeente. 
We zullen ontwikkeling wel moeten blijven volgen, om alert te kunnen reageren. Wat Leefbaar 
Ridderkerk betreft moet alle energie gestoken worden in de BAR samenwerking, 
waardoor de positie van Ridderkerk en de overige BAR-gemeentes sterker in de regio tot zijn recht 

komt. 

 

Stichting BRAM 

De door Leefbaar vorig jaar bij de begrotingsbehandeling ingebrachte motie over het voortbestaan van 

de stichting BRAM heeft zelfs door het actief oppakken hiervan door de wethouder geleid dat er nu 

een BAR breed contract is afgesloten.  

 

BAR-Afvalbeheer 

Vanaf 1 januari 2016 zamelt BAR-Afvalbeheer het huishoudelijk afval voor alle inwoners van 
Ridderkerk, Albrandswaard en Barendrecht in. De taken op het gebied van de inzameling van 
huishoudelijk afval in de 3 gemeenten en het beheer van de afvalaanbiedstations in Barendrecht en 
Albrandswaard zijn nu verdeeld over de NV Milieuservices AVR – Ridderkerk (NV MAR) en de 
gemeenten Barendrecht en Albrandswaard. Leefbaar Ridderkerk vindt dit een goede ontwikkeling. 

 

Financiën 

 

De financiën zijn voor 2016 op orde, De septembercirculaire laat zelfs een positief resultaat zien. 

Ridderkerk staat er nog steeds financieel goed voor, een fors weerstandsvermogen en een ruim 

boven de vastgestelde ondergrens van € 20 miljoen algemene reserve. 

Ridderkerk scoort op dit punt gemiddeld hoger dan andere vergelijkbare gemeenten. 

 

Leefbaar onderschrijft de ambitie van het college om een meerjarenbegroting te presenteren die 

structureel sluitend is zonder de toepassing van een dekkingsreserve. Volgens het college zal dit 

structureel vanaf 2018 het geval zijn. 

In de kadernota is nieuw beleid opgenomen waarbij in tegenstelling tot vorig jaar er bij de posten de 

geschatte benodigde kosten zijn aangegeven en welke zijn verwerkt in het financiële kader van deze 

begroting. 

 

De vernieuwde programmabegroting met de vernieuwde indeling is in mei van dit jaar door de raad 

vastgesteld. Één van de uitgangspunten van deze nieuwe opzet is dat de begroting ook voor de 

burgers goed leesbaar moet zijn. Wanneer de begroting wordt vastgesteld zal in het 1
e
 kwartaal van 

2016 de nieuwe opzet worden geëvalueerd. 

 

 

Voorzitter, Wethouders en collega Raadsleden, 

Wij rekenen ook het komende jaar op een collegiale en constructieve samenwerking binnen de raad 

en wensen het college veel kracht en wijsheid toe, maar bovenal het ambtelijke apparaat wensen wij 

veel succes toe. 
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